
V AN DER VEEN ZOEKT EEN DUITS SUBSIDIE

geweigerd. Van der Veen zag nog maar één uitweg: een Duits subsidie.
Hoe reageerde de raad van commissarissen op dit alles?
Al op 21 mei was door Drees in de vergadering waar de beleidslijn vast-

gesteld was en waar men tot oprichting van de commissie van toezicht
besloten had, geconstateerd dat Het Volle een geest van laakbare bedeesdheid
ademde. Ruim tien dagen later, op I juni, verscheen de directeur van het
Groninger bedrijf der Arbeiderspers, H. H. Th. van Kuilenburg, met twee
geestverwanten in de raad om er te betogen dat men zich in de provincie
groen en geel ergerde aan het geschrijf van van Overbeek. Van Kuilenburg
herhaalde zijn kritiek een dag later in een vergadering van de directieraad
waar behalve van der Veen en van Overbeek alle directeuren van de regio-
nale vestigingen, de diensthoofden en de chef-redacteuren aanwezig waren.
'Ik heb', verklaarde hij na de oorlog,

'als voorbeelden genoemd het Fries Dagblad, de Nieuwe Provinciale Groninger
Courant en Ons Noorden die de mogelijkheid hadden aangegrepen om een eigen
Nederlands standpunt te bepalen, tegenover de NSB. Ik heb van Overbeek
bezworen op te houden met deze manier van redigeren en hem gezegd dat de
arbeiders van ons verwachtten dat we onszelf zouden blijven. Van Overbeek
antwoordde dat hij dergelijke nutteloze kritiek al vaker op SDAP-congressen
had gehoord'l -

door van der Veen gesteund ging hij dus door, in pro-Duitse geest te schrij-
ven. De raad van commissarissen was van van der Veens desperaat voor-
nemen niet op de hoogte - velen vroegen zich evenwel af waarom de raad
niet ingegrepen had zodra zich de omzwaai in het hoofdredactionele beleid
aftekende. Dat het daar niet toe kwam, ja dat de raad goedkeurde dat van
der Veen en van Overbeek op allerlei contacten met de Duitsers ingingen
in het kader van 'een sonderen der te verwachten maatregelen'ê, hing, naar
wij aannemen, samen met het feit dat de commissarissen uit NVV -kring
er geen overwegend bezwaar tegen hadden om grote concessies te doen
indien men daarmee 'het apparaat' (waar het NVV, niet de SDAP, zoveel
geld in gestoken had!) kon redden. Vorrink daarentegen riep als gedelegeerd
commissaris namens de SDAP van Overbeek herhaaldelijk ter verantwoor-
ding. Het baatte hem niet: van Overbeeks opvatting was (hij zei dat ook in
de directieraad van I juni) dat Duitsland niet meer verslagen kon worden,
dat de parlementaire demoeratie en de politieke partijen definitief afgedaan
hadden, 'maar het socialistische ideaal kunnen we blijven nastreven. Dit

1 Cpz: p.v. zitting inz. de Arb. pers (ra-IS nov. 1947), p. 31 (Cpz, 217). 2 A.v.,
p. I (getuigeJ. J. Vorrink).
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